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Hoe omgaan met financiële risico’s?

Welke financiële risico’s komen op de gemeente af 
en hoe houden we daarmee rekening in de begroting?

Het Rijk legde de afgelopen jaren steeds meer 
taken bij de gemeenten neer zonder daar vol-
doende geld voor mee te geven, zoals het Soci-
aal Domein, Omgevingswet en Regionale Energie 
Strategie. De beleidsvrije ruimte is daardoor steeds 
kleiner geworden. Ook de algemene reserves 
namen af. Een andere indicator is de solvabiliteits-
ratio; die nam af tot 19%. 

Ook zijn er risico’s voor Waalre. Een herijking 
van het gemeentefonds pakt waarschijnlijk nadelig 
uit. De financiële gevolgen van corona zijn nog 
onduidelijk. Het is onduidelijk of het Rijk gaat 
meebetalen aan de uitvoeringskosten van nieuwe 
wet- en regelgeving (bijv. Regionale Energie Strate-
gie, Omgevingswet) Tenslotte lopen er grote pro-
jecten waarvan de financiële onderbouwing nog 
niet helemaal rond is, zoals Traverse, Centrumplan 
Aalst en Eindhovenseweg.

Dit voorjaar behandelt de gemeen-
teraad de concept-kaderbrief 2022. 
Normaliter vertelt de gemeente-
raad in een Kadernota aan het col-
lege welk beleid hij voor het vol-
gende kalenderjaar uitgewerkt wil 
zien in de begroting. 

In de vergadering van 24 november 2020 stel-
de de raad echter al een raadsbrede agenda 
op. Hierin maakte hij afspraken over de the-
ma’s waarop het nieuw aangetreden zaken-
college de rest van de raadsperiode beleid 
zou gaan maken. Een Kadernota is daarom nu 
overbodig. 

Wel vraagt het college de raad om nu al een 
richting aan te geven in het financiële beleid 
van de komende jaren. Daarom stelde het 
college een kaderbrief op, met input van de 
raad op de volgende vragen:

Blijven we voorzichtig, door de begroting in alle 
komende jaren sluitend te maken, of durven we in 
een bepaald jaar meer uit te geven dan we aan 
inkomsten hebben? 

Het afstappen van het uitgangspunt van een meer-
jarig sluitende begroting biedt tijdelijk verlichting. 
Als gemeente krijg je, na een positieve controle 
door de Provincie, maximaal één begrotingscyclus 
(vier jaar) om een volledig sluitende begroting aan 
te bieden. Dan geeft tijd om de trend om te bui-
gen. Dit kan op twee manieren:

•  Meer inkomsten genereren, bijvoorbeeld OZB 
omhoog, leges omhoog, extra belastingen invoe-
ren (hondenbelasting, parkeerbelasting). 

•  Structureel minder uitgeven: bezuinigen. Hier-
voor moeten bestuurlijk keuzes worden 
gemaakt. In welke voorzieningen gaan we snij-
den?

Hoeveel financiële ruimte behouden we in 2022 voor 
de nieuw gekozen gemeenteraad? 

Naar verwachting is de financiële ruimte voor 
2022 heel beperkt. Het is mogelijk dat de begro-

ting niet (meerjarig) sluitend te krijgen is. Dan 
moeten keuzes gemaakt worden. Het college 
vroeg de raad hiervoor om input en doet nu in de 
Kaderbrief de volgende voorstellen:

1.  Uitgangspunt voor de begroting 2022-2025 is 
een meerjarig sluitende begroting.

2.  Voor het opvangen van risico’s bedraagt de 
hoogte van de vrije reserves minimaal 125% 
van het totaal van de risico’s.

3. 1  Solvabiliteitsratio is minimaal 20%
 2  Structurele exploitatieruimte minimaal 0%
 3   Hoogte vrije reserves minimaal 125% van het 

totaal van de risico’s
4.  Een negatief saldo in de begroting 2022 en 

de meerjarenraming 2023-2025 maken wij 
voor 100% sluitend door het verhogen van de 
inkomsten uit de OZB.

5.  Een negatief saldo in de begroting 2022 en de 
meerjarenraming 2023-2025 maken wij voor 
0% sluitend door te bezuinigen op de lopende 
uitvoeringsprogramma’s.

6.  Een eventueel overschot door een hogere uit-
kering van het rijk toevoegen aan vrije reserve.

Deze voorstellen worden toegelicht in de Kader-
brief. U vindt die op www.waalre.nl/gemeenteraad 
onder de link vergaderingen/komende als verga-
derstuk van de oordeelsvormende vergadering van 
24 juni 2021. De raad neemt op 6 juli een besluit.

Wat vinden de fracties?
Natuurlijk denken niet alle fracties hetzelfde over 
de voorstellen in de kaderbrief. Om u te laten zien 
welke standpunten voor de Waalrese raadsfracties 
belangrijk zijn, leest u hier de bijdragen van AWB, 
VVD, D66, CDA, ZW14, GroenLinks en PvdA. Zo 
kunt u beoordelen welke fractie het best aansluit 
bij wat U belangrijk vindt voor Waalre de komen-
de jaren. 

BEHANDELING KADERBRIEF 2022
Donderdag 24 juni 19.30 uur 
Oordeelsvormende bijeenkomst - met spreek-
recht
Dinsdag 6 juli 19.30 uur
Raadsvergadering: besluitvorming

Agenda’s en stukken via www.waalre.nl/
gemeenteraad -> link vergaderingen/komende 
Kijk de vergaderingen live mee via
waalre.raadsinformatie.nl 
Inspreken over de kaderbrief? Neem contact op 
met de griffie 040 2282500 of griffie@waalre.nl

De Kaderbrief is de opmaat voor de 
begroting 2022, die in het najaar wordt 
opgesteld. Het college geeft aan dat 
we, om een duurzame, gezonde finan- 
ciële huishouding te voeren, maat- 
regelen moeten nemen. Aan welke 
knoppen kunnen we als gemeente 
draaien? Meer inkomsten genere-
ren door het verder verhogen van de 
gemeentelijke belastingen en/of het 
invoeren van extra belastingen, zoals 
een honden- en parkeerbelasting? 
AWB is hiervan geen voorstander. 

We kunnen ook structureel minder uitgeven. 
In dat geval moet worden bezuinigd. AWB 
zoekt de bezuinigingen vooralsnog in de uit-
voering van de collectieve voorzieningen. Een 
voorbeeld: misschien kunnen de aanleg en 
reconstructie van wegen en andere werken 
minder luxe en goedkoper worden uitgevoerd 
en kan er scherper worden aanbesteed. Ook 
kunnen we misschien bezuinigen op de inhuur 
van adviesbureaus en meer gebruik maken 
van de kennis en kunde van inwoners. AWB 

waakt er in ieder geval voor dat bezuinigingen ten 
koste gaan van het woon- en leefklimaat en van 
burgers die onze zorg nodig hebben. 

Eigen bijdrage Wmo
Als aan het verhogen van de gemeentelijke belas-
tingen onverhoopt niet kan worden ontkomen 

Energietransitie
De komende jaren krijgen we allemaal te maken 
met de uitvoering van de warmte- en energie-
transitie. Om deze transities te laten slagen, moe-
ten we zorgen voor draagkracht bij onze inwo-
ners en zal het Rijk, zoals toegezegd, met extra 
geld over de brug moeten komen. Belangrijk is 
om woonlastenneutraliteit te kunnen garanderen. 
In de concept Regionale Energie Strategie 1.0 
staat op het grondgebied van Waalre een tweetal 
zoeklocaties voor het grootschalig opwekken van 
zonne- en windenergie. Wij betwijfelen of deze 
locaties daarvoor geschikt zijn. Wij vinden dat op 
het grondgebied van Waalre alleen plaats is voor 
kleinschalige locaties, mits deze locaties bij onze 
inwoners op draagvlak kunnen rekenen en geen 
nadelige gevolgen hebben voor de gezondheid en 
leefomgeving van mens en dier en voor de natuur 
en het landschap. 

De kwaliteit van de leefomgeving staat voor AWB 
voorop! De lopende en nog op stapel staande 
projecten in de kerkdorpen zijn hiervan het bewijs.

Fractie AWB vlnr Jo Claessen (fractievoorzitter), Erwin Rutten, Pieter Donders, Alexandra Groeneveld.
(foto: Jurgen van Hoof)

moeten we minima ontzien én inwoners die door 
de toenemende belastingdruk hun toch al beperk-
te bestedingsruimte zien afnemen. Graag zien wij 
dat de eigen bijdrage voor Wmo-voorzieningen 
weer van rijkswege wordt ingevoerd. Dat beperkt 
de bereikbaarheid van deze voorzieningen voor 
inwoners die deze gemakkelijk zelf kunnen betalen. 

AWB: Kwaliteit van de leefomgeving voorop
Fractievoorzitter Jo Claessen



We zijn in Waalre bezig met grote, 
langlopende projecten die een 
enorme kwaliteitsslag betekenen 
voor ons dorp. Alle inwoners mer-
ken iets van het project Duurzaam 
door Waalre in hun directe omge-
ving. Sommigen genieten al van 
resultaten, anderen wachten er met 
smart op.  

Met genoegen zien wij dat de aanleg van de 
nieuwe N69 (Westparallel) goed op stoom 
is. Dat geeft ons vertrouwen dat we vol-
gend jaar eindelijk kunnen beginnen met het 
dorpshart van Aalst. Daar hebben we écht 
zin in! Want rond Den Hof ontstaat dan een 
prachtig, modern centrum en de Eindhoven-
seweg wordt weer veilig voor fietsers en voet-
gangers. Dat gaat een heel andere uitstraling 
geven. Ondertussen vordert ook het werk 
aan de Traverse in Waalre-dorp. Dat geeft 
nu even overlast, maar we krijgen er voor de 
toekomst een rustigere en veiligere weg voor 
terug.

Rijk: geef ons meer geld voor de zorg!
Deze projecten kosten natuurlijk veel geld. Wij 
nemen het signaal van het college om voorzichtig 
te zijn op financieel gebied daarom serieus. Er 
komen namelijk ook op andere terreinen kosten 

op ons af: om klimaatdoelstellingen te halen, en 
voor invoering van de omgevingswet. Wat het 
sociaal domein betreft zijn wij in ieder geval blij 
met de uitkomst van de arbitragezaak over de 
Jeugdzorg. Die bevestigt wat wij allang wisten: het 

Rijk geeft de gemeenten onterecht al jaren te wei-
nig geld. Nu hopen we dat het Rijk gaat inzien dat 
ze bij de huishoudelijke hulp Wmo dezelfde fout 
hebben gemaakt. Zodat wij straks alle mooie plan-
nen in ons dorp ook kunnen financieren. 

Fijn wonen
De vraag naar woonruimte blijft groot, dus is het 
nodig de geplande woningbouw ontwikkelingen 
in volle vaart door te zetten. Wij willen nieuwe 
huizen bouwen voor alle doelgroepen, van star-
ters en jonge gezinnen tot ouderen. Ook mensen 
met een smallere beurs moeten een mooie en 
betaalbare woonruimte kunnen vinden in Waalre. 
Dat dat mogelijk is, laten bijvoorbeeld de nul op 
de meter woningen in de Michiel de Ruyterstraat 
zien. Zo kan iedereen genieten van de ruime voor-
zieningen die we onze inwoners bieden. En voor 
mensen die ondersteuning nodig hebben, bestaat 
in Waalre een goed netwerk. We waarderen het 
ontzettend dat veel mensen bereid zijn zich voor 
elkaar in te zetten, bijvoorbeeld als vrijwilliger bij 
schuldhulp of voedselbank.

Fractie VVD vlnr Loek Kruip, Daan Damen (fractievoorzitter), Axel Bijnen.

Bezoekers van buiten Waalre zeggen 
soms verrast tegen ons: “Wat ziet 
het er hier mooi úit!” Ze roemen de 
brede straten, het groen, hoe netjes 
het is, royaal opgezet of dat je zo het 
bos in loopt. Dan kijken we zelf ook 
eens met een frisse blik om ons heen 
en zien: wat wonen we toch prachtig!  

In Waalre woon je gewoon goed, met mooie 
voorzieningen zoals gemeenschapshuizen, 
sportaccommodaties en nieuwe natuur zoals 
Dommeldal de Hogt. Dat we zoveel hebben 
om tevreden over te zijn, zou je af en toe 
bijna vergeten omdat het zo vanzelfsprekend 
is! Er is volop gebouwd en veel plekken in de 
gemeente zijn of worden beter en mooier 
gemaakt. Het verkeer is veiliger en de leef-
baarheid van de kernen gaat er de komende 
jaren alleen maar op vooruit. 

Dankbaar en trots
Het college waarschuwt ons nu dat we wat 
voorzichtiger zullen moeten zijn met geld de 
komende jaren. Dat we niet teveel tegelijk 

moeten willen. Dat is natuurlijk jammer. Er zijn 
grote, belangrijke uitgaven te doen, om de milieu-
doelstellingen te halen, voor de omgevingswet, 
voor de zorg en ondersteuning. We zijn bezig met 
grote beeldbepalende projecten in het dorp. En 
we zouden uiteraard nóg meer willen bouwen, bij-

voorbeeld voor de jongeren die graag in ons dorp 
willen blijven wonen. We zouden het verkeer 
nóg veiliger willen maken, vooral voor fietsers en 
voetgangers. Natuurlijk willen we altijd méér doen. 
Maar als dat een paar jaar niet gaat, zijn wij ook 
dankbaar voor wat er wél is. 

Dorpsgevoel
Wij merken dat veel inwoners van Waalre dat 
met ons delen, dat ze trots zijn op ons dorp. In 
de coronatijd zagen we ook het dorpsgevoel 
opbloeien: buren die elkaar helpen en elkaar een 
hart onder de riem steken. Voor het CDA is dat 
heel waardevol, dat burgerschap: gezamenlijk ver-
antwoordelijkheid dragen voor onze omgeving, 
samen actief zijn in de buurt. Daarom vinden wij 
het Sportakkoord bijvoorbeeld ook fantastisch: de 
verenigingen staan zelf aan het roer. 

Samen de schouders eronder
Die saamhorigheid, samen dingen voor elkaar krij-
gen, is voor het CDA het allerbelangrijkst. Laten 
we elkaar als inwoners de komende jaren vaak 
opzoeken, binnen en buiten, op de vele mooie 
plekken waar we elkaar kunnen treffen, en samen 
de schouders eronder zetten om dingen voor 
elkaar krijgen. En vooral ook om samen te genie-
ten van al het goede wat Waalre te bieden heeft.

Fractie CDA vlnr Christine Eeken, Suzan van de Goor (fractievoorzitter). (foto: Jurgen van Hoof)

Waalre

D66 Waalre wil meer en slimmer 
gaat samenwerken met onze inwo-
ners en buurgemeenten. Alleen 
dan kunnen we vooruit met onze 
ambities aangaande natuur, cul-
tuur en zorg. Goed luisteren naar 
de samenleving, zorgt voor breed 
gedragen plannen. Daarmee heb-
ben we al duidelijk verschil kun-
nen maken, zoals bij de Traverse en 
Jeugdzorg (Plusteam). Daar gaan we 
ook voor bij nieuwe projecten.

Juist nu er minder financiële ruimte is, heb-
ben we elkaar nodig voor creatieve oplossin-
gen, wegens corona en omdat de Rijksoverheid 
gemeentes steeds meer taken geeft. Gemeentes 
krijgen immers onvoldoende middelen voor al 
die taken. D66 blijft daarom lokaal belang lande-
lijk aan de orde stellen, uitgaven kritisch volgen 
met focus op preventie in de zorg. Maar D66 
kijkt dus verder dan alleen de hand op de knip 
en hogere lasten voor inwoners. Door samen te 
werken met bewoners kunnen we de leefbaar-
heid en de gezondheid van Waalre verbeteren.

Klantvriendelijkere gemeente
Het is hard nodig de afstand tussen inwoners en 
gemeente te verkleinen. D66 wil dat de gemeente 
werkt aan beter contact met inwoners. Klant-
vriendelijker, sneller en accurater werken en meer 
openheid zijn essentieel voor meer vertrouwen. 

Kunst, cultuur en sport toegankelijker
Kunst, cultuur en sport kwamen tijdens corona 

D66 wil een klimaatneutraal Waalre in 2050. Niet 
zozeer wegens klimaatafspraken, maar om Waalre 
groen en gezond door te geven aan onze kinderen. 
Wat wij belangrijk vinden: een goede belangenaf-
weging tussen natuur, inwoners, bedrijvigheid en 
landschap, beperken van nadelige uitstoot, duurza-
me technieken en een betaalbare energietransitie.

Wonen
Veel mensen wachten te lang op een geschikte 
woning en bouwlocaties zijn schaars. D66 wil 
vooral projecten voor specifieke doelgroepen 
realiseren. Kleinere woningen voor starters en 
gelijkvloerse woningen voor ouderen zorgen voor 
doorstroming. Wij gaan ook voor alternatieve 
en tijdelijke woningen, zoals snel en goedkoop te 
bouwen tiny houses. 

Vertel ons wat er speelt! 
D66 Waalre vraagt uw hulp. Valt u iets op? Positief 
of negatief, laat het ons weten en stuur ons een 
bericht. Als raadsleden controleren wij burgemees-
ter en wethouders. Uw informatie helpt daarbij. 

Fractie D66 vlnr Floris Schoots (fractievoorzitter), Kees de Zeeuw, Saskia Harks.

2022KADERBRIEF
VISIE VAN DE GEMEENTERAAD

in het gedrang. We willen zoeken naar nieuwe 
mogelijkheden voor persoonlijke ontwikkeling en 
sociale verbinding. Samen met wijkcentra en brede 
scholen kunnen we komen tot een gevarieerder 
en beter toegankelijk aanbod 

Schone en gezonde toekomst
Ook ons groene Waalre heeft een forse opgave 
aangaande energiebesparing en groene energie. 

VVD: Waalre wordt steeds mooier
Fractievoorzitter Daan Damen

D66: Meer en slimmer samenwerken met inwoners
Fractievoorzitter Floris Schoots

CDA: Vergeet niet te genieten!
Fractievoorzitter Suzan van de Goor-Gelens
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Ook de inwoners van onze gemeen-
te staan aan de vooravond van de 
energietransitie. Uiterlijk in 2030 
mag er nog maar 30% van onze 
energie opgewekt worden met fos-
siele brandstoffen. Al tweeëneen- 
half jaar is de gemeenteraad be- 
trokken bij uitwerking van deze gro- 
te opgave voor Waalre. Verschillen-
de scenario’s zijn besproken.

Energie besparen en het installeren van zon-
nepanelen bij particulieren en bedrijven is een 
logische eerste stap. Dat is echter onvoldoen-
de: er zal ook grootschalig energie opgewekt 
moeten worden. Denk hierbij aan zonne- en 
windenergie. Niet iedereen vindt dat leuk. Een 
mix is echter noodzakelijk, om de aanpassings-
kosten voor het elektriciteitsnetwerk en dus 
de kosten voor aangesloten huishoudens, te 
beperken. Wel heeft de gemeenteraad una-
niem besloten dat in ieder geval onze eigen 
inwoners moeten profiteren van lokale groot-
schalige energieprojecten, door participatie of 
lagere tarieven.

Free Riders
Het lijkt heel gemakkelijk om als free rider te den-
ken: ‘Laat andere gemeentes maar grootschalig 
energie opwekken’ of ‘Mijn politieke partij stemt 
tegen, de andere fracties zullen wel voorstemmen’. 
Maar als Waalre niet zelf zogenaamde zoekgebie-
den aanwijst voor grootschalige opwekking van 
energie, dan zal de provincie dat doen. ZW14 

zal daarom verantwoordelijkheid nemen, maar de 
plannen wel zeer kritisch bekijken, zo nodig amen-
deren en volgen. Nietsdoen is geen optie.
Daarnaast wil ZW14 dat belemmeringen weg-
genomen worden om bedrijfsdaken veel meer 
te benutten voor zonnepanelen. Ook bepleit ze 
uitbreiding van ‘De Groene Zone’, een organisatie 
die bewoners ontzorgt bij het plaatsen van zon-

nepanelen en ze ook zou kunnen ondersteunen 
met installatie en subsidieaanvragen voor warmte-
pompen.
Vlakbij huis - in Helmond - zijn er wijken waarbij 
gestimuleerd wordt om lokaal opgewekte energie 
direct lokaal te gebruiken. Dat voorkomt piekbe-
lasting van het energienetwerk (waardoor mogelijk 
zelfs geen elektriciteit teruggeleverd kan worden) 
en vermindert ‘energie-armoede’. Mensen die zelf 
geen zonnepanelen hebben, profiteren zo mee 
van goedkopere, lokaal opgewekte energie.

Politiek is leuk
Regelmatig dringt de gemeenteraad aan op het 
meer betrekken van inwoners bij dit moeilijke 
dossier. Politieke partijen hebben daar zelf ook 
een verantwoordelijkheid in. Kijk dus eens op onze 
website www.ZW14.nl en denk met ons mee!

Dit is maar een van de vele dossiers waar wij 
ZW14-raadsleden, Bert Links en Gerard Lam-
mers, mee bezig zijn. Politiek actief zijn is niet altijd 
gemakkelijk, maar toch heel leuk.

Meer info over de RES: www.energieregiomre.nl/waar+staan+we+nu.

Voor onze jeugd is het nu haast 
onmogelijk om in Waalre te blijven 
wonen. En onze oudere inwoners 
houden noodgedwongen te grote 
huizen bezet omdat ze niet kun-
nen doorstromen. Daarom vindt 
de PvdA dat er meer betaalbare 
woningen moeten komen voor onze 
jeugd en onze senioren. Dan hebben 
we het over sociale huur en middel-
dure huur en over betaalbare koop-
woningen. Als gemeente moeten 
we dat niet afwachten maar zélf in 
kaart brengen waar mogelijkheden 
liggen om, in samenwerking met 
projectontwikkelaars, voor deze 
doelgroepen te bouwen. 

De PvdA wil het verenigingsleven stimuleren 
en blijven ondersteunen, zodat we de inwo-
ners weer in beweging krijgen. Vanwege de 
coronamaatregelen zijn veel mensen noodge-
dwongen afgehaakt. We vinden het daarom 
belangrijk om ruimhartig om te gaan met 
wensen van verenigingen, zodat zij zichzelf 

opnieuw leven kunnen inblazen. Want de vereni-
gingen zijn het cement van de samenleving! 

Jeugdzorg geen kostenpost
De PvdA ziet jeugdzorg niet als een kostenpost. 
Corona heeft ook op jongeren enorme impact 
gehad. Veel jongeren hebben te kampen met seri-
euze klachten. Er moet voldoende ruimte zijn om 
hen adequaat te helpen en te begeleiden. Wacht-
lijsten zijn uit den boze! We hebben het over zorg 
aan en bescherming van de meest kwetsbare kin-
deren en gezinnen uit onze samenleving. Voor ons 
heeft dat prioriteit, ook als dat extra geld kost. Het 
zou helpen als ook het Rijk zijn verantwoordelijk-
heid hierin neemt!

Schulden sneller oplossen
De PvdA wil een actiever armoedebeleid. Ook in 
Waalre gaan kinderen zonder ontbijt naar school 
en is er schuldenproblematiek. We moeten niet 
wachten tot mensen zich aanmelden, maar actief 
op zoek gaan en vroegtijdig hulp aanbieden. We 
moeten mensen veel sneller toelaten in een kor-
ter durende schuldsaneringsregeling. De PvdA wil 
zich daar hard voor maken, naar het model van 

Utrecht. Zodat de opbouw van schulden stopt en 
de stress vermindert. Zo komen mensen écht uit 
de problemen. 

Ambitie tonen
De urgentie om het Klimaatakkoord na te komen 
is erg hoog. Ook Waalre zal er alles aan moeten 
doen om zijn steentje bij te dragen. We begrijpen 
dat inwoners bezorgd zijn over de impact van de 
maatregelen op hun leefomgeving. We moeten 
daar een goede balans in vinden. Maar de hinder 
zal in het niet vallen bij de negatieve effecten van 
de klimaatverandering als we te weinig doen. 
De PvdA vindt daarom dat we ambitie moeten 
tonen met begrip voor de inwoners, júist voor het 
behoud van onze prachtige natuur. 
Beschermen wat van waarde is, dat is ook sociaal 
beleid.

Het zijn roerige tijden. Mondiaal, 
landelijk en lokaal. Klimaatcrisis, 
corona-crisis, polarisatie. Ook 
Waalre heeft de nodige uitdagin-
gen. Maar er zijn zeker lichtpuntjes. 
Sinds een aantal maanden heeft 
Waalre een nieuw college, en de 
samenwerking wordt als bijzonder 
prettig ervaren.

Nog niet alles gaat zoals het moet, maar er 
zijn flinke stappen gezet. Dit college heeft een 
aardige kluif op zijn bord liggen: ondanks alle 
problemen moet de begroting sluitend blijven. 

Bezuinigingen
Het sociaal domein drukt zwaar op onze 
begroting. De overheid legde de verantwoor-
delijkheid hiervoor op het bordje van de 
gemeentes, zonder de benodigde financiën. 
Dat zorgt voor druk op de begroting. Vorig 
jaar ontstond zo een probleem in de samen-
werking met Geldrop-Mierlo over het zoge-
naamde Plusteam, de instelling voor specialisti-
sche zorg en ondersteuning. De raad werd 

niet iedereen heeft € 30.000 voor de aanpassingen 
klaarliggen. Advies en ondersteuning door de 
overheid is nodig. 

Buitengebied Aalst
GroenLinks heet niet voor niets Groen. Natuur en 
milieu zijn essentieel voor de mens. Wij strijden 
voor zoveel mogelijk behoud daarvan in onze 
gemeente. Er is al meer dan genoeg steen en 
cement. Geen bomenkap meer dus. Zeker niet in 
buitengebied Aalst. De aanleg van een nieuwe ver-
harde weg dwars door het bos en van nieuwe 
parkeerplekken is voor ons onacceptabel. Zeker 
omdat er goede alternatieven zijn. 

Meer informatie: www.waalre.groenlinks.nl

Fractie GroenLinks Joke Beuger.
(foto: Jurgen van Hoof)

daarover toen niet geïnformeerd. We hopen dat 
de problemen nu worden opgelost en we de 
samenwerking kunnen voortzetten.

Onze gemeente is een heel fijne om in te wonen. 
Om het huidige voorzieningenniveau te kunnen 
continueren zullen echter keuzes gemaakt moeten 
worden. Voor GroenLinks Waalre is het verhogen 
van de OZB niet op voorhand hét middel. Geza-
menlijk zullen we de inkomsten en uitgaven moe-
ten monitoren en een evenwichtige afweging 
moeten maken, waarbij we hopen dat inwoners 
op elkaar kunnen blijven bouwen. 

De energietransitie
Een andere grote uitdaging voor ons allen is de 
regionale energietransitie (RES). Energiebesparing 
en duurzame energieopwekking zijn absoluut 
noodzakelijk. Gelukkig wordt dat nu breed gedra-
gen. Energieopwekking door windmolens en grote 
vlaktes zonnepanelen zorgen helaas ook voor 
dilemma’s. De energietransitie is een must, maar 
mag niet ten koste gaan van onze waardevolle 
natuurgebieden. En de overstap naar fossielvrije 
warmtebronnen in onze huizen is essentieel, maar 
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